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Quant al contingut, en el cas de fons nodrits pel Feder, 
canalitzarà els recursos fins dins de les dues prioritats, que ja 
els he plantejat: donar suport a l’emprenedoria innovadora i 
de base tecnològica i donar suport a les empreses mitjançant 
el desenvolupament de serveis avançats perquè puguen 
guanyar en competitivitat, com vosté molt bé ha apuntat .

Per a aquestes prioritats es preveuen inversions de 29 i 96 
milions d’euros respectivament en el període 2018-2023, 
focalitzant-les en els nínxols on el sistema financer per ell 
mateix no entra en funcionament, com ara, per exemple, 
projectes empresarials innovadors, especialment de base 
tecnològica, projectes de xicotetes i mitjanes empreses amb 
potencial de creiximent internacional, o projectes d’accions 
de transferència de coneiximent que, entre altres coses, 
es poden permetre aprofitar millor el nostre potencial 
investigador .

D’esta manera, el fons disposarà d’instruments específics, 
préstecs participatius, préstecs subordinats, capital de risc 
de llavor i capital risc d’expansió . Pel que fa al fons que es 
nodrirà amb recursos del programa operatiu, fons socials, 
està previst que canalitze una inversió de 10 milions d’euros 
a través de microcrèdits que podran finançar fins al 90% de 
les necessitats de creació d’un nou projecte empresarial . En 
este cas, els recursos aniran dirigits a aturats, prioritzant els 
col·lectius amb més dificultats per a trobar ocupació, com són 
els majors de quaranta-cinc anys, les dones i les persones amb 
baixa formació .

En resum, una vegada més, este Consell posa l’accent on 
toca, en prioritzar les persones, el teixit empresarial valencià, 
deixar palés el seu tarannà europeista i passar pàgina a l’etapa 
de corrupció, balafiament i pràctiques negligents.

El senyor vicepresident segon:

Gràcies . . .

Gràcies, senyor conseller . (Aplaudiments)

Senyories, passaríem ara a la formulació de la pregunta 
1 .252, per la diputada Mireia Mollà, del Grup Parlamentari 
Compromís al conseller d’Hisenda i Model Econòmic .

Senyora Mollà . . .

La senyora Mollà Herrera:

Gràcies, senyor vicepresident .

Senyor conseller, la pregunta que li plantegem Compromís 
és quines mesures ha previst la conselleria per a recolzar 
l’Estratègia de desenvolupament urbà sostenible i 
integrat, EDUSI . Jo crec que cal explicar el que vostés 
estan fent precisament en este àmbit, perquè si bé és cert 
que gràcies al govern del botànic se va, per fi, introduir 
un element importantíssim cap als municipis, com era el 
fons de cooperació, un acord no solament en el mateix 
Estatut d’autonomia sinó que en l’any 1999, no?, tots els 
municipis van acordar que La Generalitat impulsaria i, per 

tant, posaria econòmicament fons per als municipis, per a 
l’autonomia municipal, el fons de cooperació, doncs no va 
ser fins que va arribar este govern qui va introduir una línia 
per a desenvolupar polítiques en els municipis, a més, no 
condicionada, és a dir, donant-los l’autonomia suficient als 
municipis per a desenvolupar projectes que consideraven 
prioritaris sense cap tipus d’encotillament ni de teledirecció 
per part del govern valencià .

Açò, pràcticament, és de veres que són uns fons, que és una 
estratègia europea, que són recursos econòmics que posa 
Europa, però té una filosofia que vostés han introduït, que 
altres comunitats autònomes no han introduït i que jo crec que 
és necessari que vostés l’expliquen . Perquè són vostés l’única 
comunitat autònoma que ha posat dintre d’eixes estratègies 
municipals dels EDUSI fons propis del seu programa, del 
programa Feder propi de la Comunitat Valenciana a disposició 
d’estos projectes perquè hi haguera major quantitat de 
recursos cap als municipis en els projectes que plantejaven . A 
més, projectes que no són «pelotassos» ni són grandes eventos 
ni són la política dels vint últims anys del govern del Partit 
Popular, que no solament compartien a nivell autonòmic i 
(inintel·ligible)  . . . sinó també passava en alguns municipis . No . 
Són projectes concrets per a fer ciutats molt més intel·ligents, 
ciutats sostenibles, ciutats o pobles inclusius, és a dir, van 
dirigits a projectes socials, mediambientals i del segle XXI .

És important el que s’ha fet fins ara, és a dir, hi han hagut dos 
convocatòries, la primera de 83 milions d’euros; la segona, de 
35,6 milions d’euros . És a dir, un total, en eixes dos primeres 
convocatòries, on quinze municipis han obtingut bons 
recursos per a fer projectes . D’eixos 118,6 milions d’euros, 40 
milions d’euros van eixir dels fons propis Feder de la Comunitat 
Valenciana perquè vostés van decidir augmentar eixos fons, 
que el ministeri destinava, en este cas, als nostres municipis, 
doncs, per a enfortir i que hi haguera més possibilitats . Estem 
parlant de municipis d’entre vint i cinquanta mil habitants, que 
poden obtindre fins a cinc milions d’euros; d’entre cinquanta 
mil i cent mil, que poden obtindre fins a deu milions d’euros, 
per als seus projectes i, de més de cent mil habitants, que 
poden obtindre fins a quinze milions d’euros. He de dir-li que 
el meu municipi, juntament amb València, som els municipis 
que hem obtingut 15 milions d’euros perquè hem fet unes 
grans estratègies .

A més he de dir-li també una cosa important: quan parlem 
de municipalisme parlem també en un context molt 
complicat . L’autonomia local, la capacitat de fer projectes, 
d’obres, d’inversió, etcètera, precisament per a fer ciutats 
més intel·ligents, més sostenibles i més inclusives, estem 
amb grans dificultats. I, per tant, els fons de cooperació i els 
projectes d’EDUSI són moltes vegades les úniques inversions 
que podem fer més enllà del que són despeses corrents que 
pot tindre un ajuntament . Per tant, són fonamentals .

Ara bé, arriba la tercera convocatòria, el ministeri destinarà 
14,3 i vostés superaran el ministeri posant fons propis de 
14,6 milions d’euros . Per tant, jo . . ., m’agradaria que vostés 
explicaren açò, que vostés digueren i comptaren què és el 
que ha passat . I li demanaria una cosa . Una, saben vostés que 
els municipis han de posar l’altra meitat . M’agradaria que la 
direcció general poguera ajudar els municipis per si tenen 
alguna dificultat a l’hora de desenvolupar estos fons.
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(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Mollà .

La senyora Mollà Herrera:

I la segona cosa que voldria dir-li és, ara en esta convocatòria 
en què vostés també participen en la mesa tècnica, m’agradaria 
que, com diu també la mateixa convocatòria, primaren eixos 
barris vulnerables on encara hi ha moltíssimes persones 
que patixen les greus conseqüències de la crisi econòmica . 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Mollà .

Conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies, presidenta .

Senyoria, per suposat estes dos puntualitzacions que ha fet al 
final són part substancial de la nostra política sobre municipis. 
No sé si és política europea, però és evident també que està 
recollida, està dins d’eixe tarannà decididament europeista i 
municipalista d’este govern, com vosté ha explicat molt bé .

És per tot això que La Generalitat vol potenciar este tipus 
d’estratègies . Sincerament . Creguem que combina dos eixos 
d’estratègies fonamentals del govern de La Generalitat . 
Per això, la quantitat designada al programa operatiu Feder 
de la Comunitat Valenciana 2014-2020 es van transferir 
inicialment al programa operatiu de creixement sostenible 40 
milions d’euros com ajuda per finançar els EDUSI.

Destacant que som . . . Vosté ho ha dit i cal dir-ho, cal dir-ho a 
la cambra perquè este tipus de coses s’han de saber perquè 
si no, només queden ací les coses d’electricitat ambiental 
i les coses positives que és per a tots resulta que sempre 
passen desapercebudes . Doncs no! Som l’única comunitat 
autònoma que ha ficat diners propis per a intentar multiplicar 
els fons dels EDUSI amb una política europeista i una política 
municipalista . L’única comunitat autònoma, caram! És bo 
que ho diguem i que ho sàpiguen . Per tant, això és la primera 
qüestió .

I per tot això també i per l’acolliment que han tingut les 
diferents convocatòries per estos projectes, en última 
reprogramació del programa operatiu Feder Comunitat 
Valenciana 2014-2020 aprovada pel comité de seguiment 
el 12 de juny de 2017, es va acordar transferir una quantitat 
addicional justament perquè està funcionant . No com en 

altres moments on els fons europeus quedaven congelats 
en el bagul dels records, perquè no hi havia gestió . S’han 
afegit eixos 14,7 milions, els quals se sumaran a la tercera 
convocatòria com vosté ha dit molt bé .

Fins ara, i dins de les dues primeres convocatòries, en la 
valoració de les estratègies presentades a les quals ha 
participat personal tècnic de la Conselleria d’Hisenda i Model 
Econòmic, hem ajudat els municipis que no tenen recursos 
personals, tècnics, etcètera, a poder fer-ho . I s’ha destinat un 
finançament global per als municipis valencians d’al voltant 
de 118,6 milions d’euros en estratègies de quinze municipis 
diferents .

Ho ha dit vosté molt bé . València, evidentment, Elx, són els 
15 milions . Però després tenim Alacant, 11 milions; Alcoi, 10 
milions; Almassora, 5 milions; Benicarló, 10 milions; Borriana, 
5 milions; Calp, 3 milions; Castelló, 10 milions; Onda, 2 milions; 
Oriola, 10 milions; Paterna, 10 milions; Quart de Poblet, quasi 
cinc milions; Torrent, 5,5 milions i, Villena, 1 .400 .000 .

És a dir, estem parlant d’una política molt ferma –com diu 
vosté– que permet a molts municipis finalment poder fer 
obres, poder fer infraestructures que amb les restriccions 
pressupostàries difícilment podien fer-ho . Són estes 
oportunitats les que donem, en conjunció amb les polítiques 
europeistes, este govern de La Generalitat .

Per tant, he de dir-los que la tercera convocatòria comptarà 
amb 29 milions d’euros provinents de la revisió tècnica de 
l’execució del programa operatiu de la Generalitat valenciana, 
que ha decidit designar als EDUSI . I s’han presentat, cal dir-ho, 
38 projectes, els quals estan ara en fase d’avaluació .

A més a més cal destacar la flexibilització de les condicions 
per a participar en esta nova convocatòria. Hem flexibilitzat 
perquè aprenem de l’experiència i sabem que, moltes vegades, 
uns determinats condicionants impedien que molts municipis 
pogueren actuar .

Per exemple, la barrera de 20 .000 habitants per municipi 
per participar-hi basta que s’haja complit en qualsevol dels 
padrons des de l’any 2014; que s’haja augmentat la ponderació 
de les actuacions de promoció d’inclusió social i de lluita 
contra la pobresa i la discriminació; o que els projectes que en 
un principi no siguen seleccionats puguen absorbir romanents 
de municipis adjudicataris que, pel motiu que siga, no puguen 
desenvolupar el projecte EDUSI que se’ls havia aprovat .

I així mateixa hem apostat també perquè els EDUSI siguen 
un instrument de reequilibri territorial dins de la Comunitat 
Valenciana .

Moltíssimes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Passem a la pregunta número 1 .273 que formula la diputada 
Fabiola Meco del Grup Parlamentari Podemos-Podem també 
al conseller d’hisenda .
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Senyora Meco, quan vosté . . . Quan vosté vullga li pose jo el 
micròfon . Ara .

La senyora Meco Tébar:

Bona vesprada, senyor conseller .

Mire, hay historias que merecen no sólo ser contadas, sino que 
tienen que ser contadas y usted sabe bien por qué . Porque si 
no se cuentan como son, cómo realmente han transcurrido, 
se corre el riesgo de que haya gente, incluso diputados o 
diputadas, que de manera interesada le cambien el sentido a 
estas historias . Una de ellas a contar es la cuestión relativa al 
local de la agencia antifraude .

Permítame contar esta historia . Permítame poner en 
antecedentes a los compañeros de esta cámara para que así 
nadie o, al menos, no sin conocimiento de causa, diga lo que no 
es . Y voy a limitarme a los hechos .

Señor conseller, del local de la agencia empezamos a hablar 
en el debate de la propia norma . La norma aprobada en esta 
cámara tiene hasta un artículo, el artículo 30 .4 de lo que fue 
la Ley 11/2016, que dice: «La gestión, la administración y 
disposición de los bienes y derechos de los cuales la agencia 
será titular, así como la del patrimonio de La Generalitat que 
le sea adscrito para el cumplimiento de sus fines, se ajustará a 
la ley de patrimonio de La Generalitat .»

Esta previsión legal se estableció con la finalidad de que La 
Generalitat destinara a la agencia antifraude un inmueble para 
el cumplimiento de sus fines. Se entendía que la consignación 
presupuestaria de la agencia debiera estar exclusivamente para 
sus fines que eran la prevención, la investigación, el asesoramiento 
y la sensibilización en temas de fraude y corrupción .

Tras la creación por la ley de la agencia antifraude y tras tomar 
posesión el señor Joan Llinares, se le asignó un despacho al 
final de un pasillo oscuro de estas Corts, un espacio pequeño 
que parecía el camarote de los hermanos Marx, al que se han 
ido incorporando progresivamente personal que trabajaban 
hasta cuatro personas en la misma mesa . Esperaban, 
esperábamos que La Generalitat cumpliera con lo que es un 
compromiso adquirido, fruto de esa ley, fruto del Acuerdo del 
Botánico para ser efectivos en la lucha contra el fraude y la 
corrupción .

Seis meses en ese espacio pequeño, en ese camarote, han 
esperado un inmueble . Durante todo ese tiempo su director 
no ha cejado ni por un momento en la búsqueda de un local 
para la agencia antifraude . A usted le consta su interés, a usted 
le constan todas esas gestiones . Lo relata él en esta resolución 
que es pública .

El señor Llinares ha hecho numerosas gestiones con Les Corts 
y con su conselleria y todas infructuosas . Calle Conde Trénor, 
a la que Les Corts le dijeron que no . Colón 80, a la que su 
conselleria no dio respuesta . La casa antigua de los caramelos, 
que requiere una rehabilitación que no entrarían a trabajar 
nunca. Ni siquiera le han cedido los inmuebles confiscados 
a la trama Blasco . ¿No cree conmigo que hubiera sido un 
inmejorable titular que les hubieran asignado un inmueble de 
la trama Blasco?

La agencia, consciente de que debía cumplir sus funciones 
sin dilaciones pero en condiciones, cansados de esperar, ha 
buscado un local . Y déjeme contar esto, porque también es 
importante . Han hecho un expediente para la selección, con 
un pliego de cláusulas particulares y prescripciones técnicas, 
hasta un informe jurídico previo a la firma. Impecable, 
impecable .

El seleccionado ha sido un local amplio, céntrico, cercano a 
Corts, con acceso directo a la calle, en el que no es necesario 
realizar obras, en el que el precio lleva incluido hasta el 
mobiliario . Y lo que es mejor, de lo que nadie habla, tiene 
incluso una cláusula que a usted, como conseller de economía, 
seguramente le interesa que dice: «En aras al interés público y 
a la eficiencia del gasto será causa específica de extinción del 
contrato el momento en el que ustedes les doten de un lugar 
público en el que ubicar la sede .»

Señor conseller, siguen esperando . Seguimos esperando . Y 
díganme, díganles a quienes no cuentan la historia como 
deben, en aquella bancada, díganles a aquellas personas 
que tratan de enturbiar el nombre de una agencia y de sus 
intocables, díganles a quienes con su crédito y mérito han 
venido a protegernos de defraudadores y de corruptos, que 
son muchos, dígales, señor conseller, que la agencia no lo 
tendrá más fácil de lo que ya es asegurar la integridad de las 
instituciones valencianas .

Señor conseller, me gustaría arrancarle un compromiso 
definitivo esta tarde sin más distracciones. Sea valiente 
en remover los obstáculos que otros ponen y dígame: 
¿Para cuándo se espera que dote el Consell de un local a la 
agencia llamada a proteger a los valencianos y valencianas? 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Meco .

Conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyora presidenta .

Senyories .

Vull començar per les últimes paraules, les penúltimes, millor 
dit, no? És a dir, com estic d’acord amb vosté en què és una 
oficina importantíssima en esta administració postcorrupta 
en què ens trobem, en què qualsevol feina al respecte serà 
sempre curta, vull dir, que estem d’acord en la lògica en què 
vosté ha plantejat les qüestions .

El problema és que el tema dels locals no està tan fàcil com 
sembla . Vosté acaba de parlar, per exemple, de la Casa dels 
Caramels; imagine vosté, ahí n’hi ha almenys dos anys de 
treball per a poder treballar . Nosaltres hem pensat per ahí, 
nosaltres hem fet molta feina . És veritat que és una institució 
parlamentària i tampoc volem estar en primera fila. És un tema 
bàsicament de Les Corts . El que passa que nosaltres, com a 


